

Еженедельник новостей МДС, 11-15 мая IBC Weekly News, May 11-15, 2020

11 мая

На встрече Президента КР Сооронбая Жээнбекова с представителями бизнес-ассоциаций исполнительный директор МДС Аскар Сыдыков рассказал, какие [меры нужны для поддержки предпринимательства](#).

13 мая

Возможности [активизации работы инвестиционного совета](#) при мэрии Бишкека обсудили исполнительный директор МДС Аскар Сыдыков и вице-мэр Бишкека Алмаз Бакетаев.

14 мая

Представители [ОФ поддержки трудовых инициатив](#), Минтруда, работодателей, профсоюзов и МДС рассмотрели **продвижение международных стандартов** трудовых прав ЛОВЗ в КР.

May 11

At a meeting of President Sooronbai Jeenbekov with representatives of business associations, IBC Executive Director Askar Sydykov told what [measures are needed to support private entrepreneurship](#).

May 13

IBC Executive Director Askar Sydykov and Vice Mayor of Bishkek Almaz Baketaev discussed the possibilities of [enhancing the work of the Investment Council](#) at the Bishkek Mayor's Office.

May 14

Representatives of the [PF for Supporting Labor Initiatives](#), Labor Ministry, employers, and IBC discussed the **promotion of international labor rights** standards for people with disabilities in Kyrgyzstan.

Объявления

Уважаемые члены МДС!
В настоящее время мы собираем предложения к [Акту к новой экономической свободе и развитию](#), принятому ЖК КР 30 апреля 2020 года. **Отправляйте ваши предложения** на эл. адрес: projects@ibc.kg.

[Вебинар «Дни арбитража в Бишкеке»](#) проведут 4-5 июня компания Putilin Sippel и Американский университет в Центральной Азии ([АУЦА](#)).

Правовой обзор

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР за 11-15 мая:

Нацбанк КР принял постановление «[О порядке идентификации и верификации клиентов в удаленном режиме](#)» ГКПЭН КР выносит на общественное обсуждение проект НПА об изменениях в

Announcements

Dear IBC members,
We are currently collecting proposals for the [Act on New Economic Freedom and Development](#), adopted by the Kyrgyz Parliament on April 30, 2020. **Please email your suggestions** to: projects@ibc.kg.

On June 4-5, 2020, Putilin Sippel and the American University of Central Asia will hold to the first of its kind event in Central Asia – [Bishkek Arbitration Days](#).

Law review

IBC has compiled a [weekly review](#) for **May 11-15, 2020** about the most important changes in the Kyrgyz legislation:

The National Bank adopts a resolution “[On the procedure for identifying and verifying customers remotely](#)”
The State Committee for Industry, Energy and Subsoil Use submits for public discussion a bill

[порядок лицензирования недропользования](#) Минэкономики выносит на обсуждение изменения к проекту Закона КР в сфере [лицензионно-разрешительной системы](#). Внесены изменения в некоторые законодательные акты по вопросам [администрирования сбора страховых взносов](#) Минэкономики предлагает [продлить мораторий на проведение проверок](#) субъектов предпринимательства

Дайджест СМИ

Представляем [дайджест СМИ за 11-17 мая](#): экономика, финансы, бизнес, инвестиции:

Депутаты [предложили штрафовать бизнесменов](#) за злоупотребление полномочиями, а не привлекать к уголовной ответственности [Итоги апреля](#). Экономика Кыргызстана начала стремительно падать
Депутат: [Германия не планирует](#) дальше финансировать проекты. Почему?
Шавкат Мирзиёев анонсировал [новые меры поддержки бизнеса](#) и населения
В Астане [кафе и рестораны начинают работать](#) с 18 мая
У кого будут "отбирать" — [кабмин сокращает расходы](#) на 10,3 млрд сомов
В новом проекте бюджета прогнозируется [снижение доходов на 30 млрд сомов](#)

on [amendments to the procedure for licensing subsoil use](#)
The Ministry of Economy submits for public discussion [amendments to the bill on the licensing system](#)
Amendments made to some legislative acts on the [administration of collection of insurance premiums](#)
The Ministry of Economy proposes to extend the [moratorium on inspections of business entities](#)

Weekly media digest

IBC presents you a [weekly media digest](#) for **May 11-17, 2020** on economy, business and investment:

Deputies [propose to fine businesspeople](#) for abuse of authority, rather than prosecute [The results of April](#). Kyrgyz economy begins to plummet
MP: [Germany does not plan](#) to further finance projects. Why?
Uzbek President announces [new measures to support business](#) and the public
In Astana, [cafes and restaurants will start operating](#) on May 18
The Cabinet of Ministers [cuts costs by 10.3 billion soms](#)
In the new draft budget, [revenue is planned to decrease](#) by 30 billion soms, expenses — by 10 billion soms



Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.